
Protokół z I posiedzenia Komisji ds. US. z dnia 28.11.2006
Data: 05-12-2006 o godz. 09:50:39

Temat: KONSULTACJE SPOŁECZNE

Protokół

z pierwszego Posiedzenia
Stałych Komisji ds. Udziału Społeczeństwa przy Radach Gospodarki Wodnej Regionów

Wodnych Małej Wisły i Górnej Odry

9.15 – rozpoczęcie obrad
I.
Posiedzenie Komisji odbyło się w siedzibie RZGW w Gliwicach.
Obrady otworzył - w imieniu Dyrektora RZGW Gliwice – Pana Franciszka Pisteloka
Zastępca Dyrektora ds. Inwestycji – Pan mgr inŜ. Henryk Radaszkiewicz - witając obecnych
Członków Komisji.
Dyrektor poinformował, iŜ poprzedniego dnia (tj.: 27.11.2006r.) w gmachu Ministerstwa
Środowiska odbyło się pierwsze posiedzenie Krajowej Rady Gospodarki Wodnej kolejnej
kadencji.
Przewodniczący – Ryszard Jakubowski poddał pod dyskusję propozycję Porządku dziennego
zwracając się o uwzględnienie dodatkowego punktu, wynikającego z decyzji Krajowego
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Zarządu Gospodarki Wodnej, o delegowaniu przedstawicieli na Krajowe Forum Wodne
/planowane na marzec 2007r./ - po jednym delegacie Komisji ds. Udziału Społecznego przy
Radzie GWRW MW i GO oraz po jednym delegacie kaŜdej z przedmiotowych Rad).
Członkowie Komisji nie wyrazili sprzeciwu w sprawie dodania nowego punktu Porządku
dziennego w w/w zakresie, nie wnieśli innych uwag do Porządku dziennego.
W głosowaniu jawnym porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.
Porządek dzienny posiedzenia stanowi zał. nr 1 do niniejszego protokołu.
(Obecni na posiedzeniu - w/g list obecności: zał. nr 2a i 2b).
Przewodniczący poprosił 5 reprezentantów RGWRW MW i RZGWRW GO – wchodzących
w skład i uczestniczących w pracach Komisji ds. US - o przedstawienie się zebranym.
Wymienione osoby dokonały autoprezentacji.

II.
Wystąpienie kierownika działu OKI RZGW w Gliwicach - Pana mgr inŜ. Artura Wójcika
/prezentacja - załącznik nr 3 do niniejszego protokołu/. Prelegent dokonał omówienia
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zagadnień związanych z wdraŜaniem Ramowej Dyrektywy Wodnej zwracając uwagę na
samo pojęcie „woda”, którą powinniśmy traktować jako dziedzictwo, jako dobro, które
pozostawiamy naszym potomkom w jak najlepszym stanie.

Prelegent omówił szczegółowo kierunki polityki wodnej:
- podejście zintegrowane,
- trwałą ochronę wód,
- ekologizację polityki wodnej,
- Europeizację (traktowanie wody jako rzecz ogólnoeuropejską ).

Przedstawił załoŜenia Ramowej Dyrektywy Wodnej, której głównym celem jest dobry stan
wszystkich części wód do 2015 roku.

Pan A. Wójcik
poinformował
członków Komisji o
sposobach, które
dotychczas były
stosowane przez
pracowników RZGW
do wdraŜania RDW:
• Projekt „Bliźniaczy”
z RFN, Bawaria – do
2005 r.
• Projekt „Bliźniaczy”
z Francją – do 2006 r.
• Projekty PilotaŜowe,
Prace własne, Prace
zlecane.
Prelegent omówił
kwestie związane z
podstawowymi

czynnikami sukcesu w gospodarce wodnej. Zasygnalizował, jak waŜne zadanie leŜy po
stronie Komisji oraz Członków Rady Gospodarki Wodnej, uczulając wszystkich na aktywny
udział w pracach i zwracając się o jak najpełniejsze zaangaŜowanie się w proces konsultacji
ze społeczeństwem.

Prezentację nt.: „Dyrektywy Azotanowej” przedstawiła Pani inŜ. Katarzyna Banaszak
(pracownica RZGW w Gliwicach), która omówiła sprawy związane z ochroną wód przed
zanieczyszczeniami powodowanymi przez azotany pochodzenia rolniczego - (prezentacja
stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu).
Zakres tematyczny prezentacji obejmował informację nt.: działań niezbędnych do osiągnięcia
wytyczanych celów związanych z poprawą jakości wód ze szczególnym uwzględnieniem
obrębu gmin Polska Cerekiew, Bobrów i Kietrz, gdzie zawartość azotanów w wodach
podziemnych na przestrzeni lat 1993 – 2002 wynosiła w granicach 150 mg NO3 / dm3
podczas, gdy przyjęta norma wynosi ok. 50 mg NO3 /dm3 .
Prelegentka przedstawiła instytucje uczestniczące w Programie działań, omówiła
dotychczasowy przebieg realizacji oraz przedstawiła problemy napotkane w trakcie
wdraŜania Dyrektywy Azotanowej.

Informację dot.: harmonogramu i programu prac związanych z tworzeniem planu
gospodarowania wodami w dorzeczu w zastępstwie kierownika działu ZW - Pani Zdzisławy
Stojek przedstawiła Pani mgr inŜ. Agnieszka Hobot–Wojna /pracownica RZGW w
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Gliwicach/
Prelegentka przedstawiła wykaz zadań i działań dla procesu planowania gospodarowania
wodami z wymogami RDW w Polsce w latach 2006 – 2010:
• Działania przygotowawcze,
• Harmonogram i program prac związanych z tworzeniem planów gospodarowania wodami,
• Programy monitoringu – przewidziane zarówno na obszarze regionalnym jak równieŜ
krajowym.
Poinformowała, iŜ trwa wyznaczanie silnie zmienionych i sztucznych części wód.
Ostateczne wyznaczenie przewidywane jest na 2007 rok.
Przegląd istotnych problemów Gospodarki Wodnej ma bardzo waŜne znaczenie, poniewaŜ na
podstawie tych problemów Komisja Europejska będzie dokonywała dalszej analizy
zagadnienia.
/prezentacja stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/.

Główne załoŜenia
„Programu udziału
społeczeństwa we
wdraŜaniu RDW w
Polsce” oraz
„Programu udziału
społeczeństwa we
wdraŜaniu RDW w
odniesieniu do
obszarów regionów
wodnych Małej Wisły,
Czadeczki i Górnej
Odry – na rok 2006”
za szczególnym
uwzględnieniem roli
Stałych Komisji ds. US
oraz informację nt.
dotychczasowych
modyfikacji i planowanych zmian aktualizacyjnych przedstawiła kierownik działu NS –
Pani mgr Ksenia Starzec–Wiśniewska.
Omówiła równieŜ Harmonogram Procesu Udziału Społeczeństwa – zestawienie działań, które
naleŜy przeprowadzić w drodze konsultacji.
Szczególną uwagę zwróciła na pozycję Stałych Komisji ds. Udziału Społeczeństwa, których
praca będzie bardzo waŜną częścią złoŜonego procesu US oraz istotnym czynnikiem
motywującym społeczeństwo do aktywnego uczestnictwa we wdraŜaniu Ramowej
Dyrektywy Wodnej w Polsce – w odniesieniu do regionów wodnych administrowanych przez
RZGW Gliwice.
Prelegentka wyjaśniła potrzebę powstania Stałych Komisji ds. US omówiła ich skład
osobowy, jak równieŜ szczegółowo poinformowała o zakresie działań Komisji;
poinformowała, iŜ sprawozdania sporządzane z przeprowadzonych konsultacji oraz zawarte
w nich wnioski zostaną uwzględnione podczas opracowania ostatecznych wersji planów
gospodarowania wodami w dorzeczach, które zgodnie z RDW muszą być zakończone i
opublikowane do końca 2009 roku. /prezentacja stanowi załącznik nr 6 do niniejszego
protokołu/

Przewodniczący – R. Jakubowski otworzył dyskusję na temat omówionych zagadnień.
Pan J.K. Lisecki zabrał głos przedstawiając swoje doświadczenia i uwagi w zakresie US w
szerokim ujęciu - odnosząc się do aspektu gospodarczo-środowiskowego procesu wdraŜania
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RDW w relacji do norm Ustawy - Prawo wodne.

Informacje nt. tworzenia interaktywnego forum dot. udziału społeczeństwa na terenie
Regionów Wodnych MW, CZ i GO – przedstawił kierownik działu ZI –
Pan mgr inŜ. Tomasz Klimek.
Pan Klimek podał stronę: http://forum.rzgw.gliwice.pl na której moŜna uczestniczyć
w wymianie poglądów i doświadczeń w sprawach związanych z RDW.
Wyjaśnił zasady korzystania z w/w forum podkreślając, Ŝe załoŜeniem tego forum jest, iŜ
niektóre dokumenty będą widoczne dla wszystkich uŜytkowników, natomiast inne –
wybrane, tylko dla Członków Rady i Komisji.
Zachęcał do korzystania z moŜliwości wypowiedzi na forum i wymieniania się opiniami oraz
poglądami w sprawie wdraŜania RDW.

Przewodniczący
podziękował
wszystkim
prelegentom za
interesujące, klarowne
wystąpienia
stwierdzając, Ŝe
Komisja przyjmuje
przekazane jej
informacje do
wiadomości oraz
akceptuje do
wdroŜenia
przedstawiony
harmonogram i
program prac
związanych ze
sporządzeniem planów

gospodarowania wodami.

Następnie przystąpiono do realizacji punktu porządku dziennego dot. wyboru delegatów do
Krajowego Forum Wodnego.
Przewodniczący wyjaśnił - przypominając, iŜ dokonany zostanie wybór 2 delegatów z
ramienia Komisji ds. US – po jednym z regionu MW oraz GO.

Z Regionu MW zaproponowano kandydaturę Pana Ryszarda Jakubowskiego.
Kandydat wyraził zgodę do pracy w Krajowym Forum Wodnym.
W głosowaniu jawnym kandydatura przyjęta została jednogłośnie.
Z regionu GO na delegatkę do KFW zaproponowano Panią GraŜynę Skałubę– Ossolińską.
Kandydatka wyraziła zgodę na pracę w komisji – w głosowaniu jawnym kandydatura została
przyjęta jednogłośnie.
Ustalono termin następnego spotkania Komisji na pierwszy kwartał 2007 roku.

12.50
Przewodniczący zakończył wspólne obrady Komisji – zarządził przejście do pracy w grupach

III – IV - V
Przewodniczący zamknął obrady w części dotyczącej obu Komisji łącznie, zgodnie
z zatwierdzonym porządkiem dnia.
W grupach roboczych realizowano prace dotyczące:
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1. uchwalenia Regulaminów Organizacyjnych Komisji;
2. wyborów Prezydiów Komisji.

Do Prezydium Stałej Komisji ds. Udziału Społeczeństwa przy RGWRW GO wybrano
następujące osoby:
• Przewodniczący Komisji – Leszek Kamiński /wybrano jednogłośnie/;
• Zastępca Przewodniczącego – Andrzej Sokół /wybrano jednogłośnie/;
• Sekretarz – Władysław Masełko /wybrano jednogłośnie/.

Prezydium Stałej Komisji ds. Udziału Społeczeństwa przy RGWRW MW powołano w
składzie:
• Przewodniczący Komisji – Jerzy Kazimierz Lisecki /wybrano jednogłośnie/;
• Zastępca Przewodniczącego – Waldemar Sawiniak /wybrano jednogłośnie/;
• Sekretarz – Barbara Koral /wybrano jednogłośnie/.

Pani Ksenia Starzec-Wiśniewska i Pan Artur Wójcik - /RZGW Gliwice/ przedstawili
informację nt. moŜliwości optymalizacji dwustronnego przepływu informacji na linii: Komisje
US - Rady GWRWW. Członkowie Komisji ustalili zasady i zakres personalnej i
merytorycznej obsługi w tym zakresie.
W DYSKUSJI nie wniesiono zmian do proponowanego brzmienia Regulaminu
Organizacyjnego Stałej Komisji ds. US przy Radzie Gospodarki Wodnej Regionu Wodnego
MW/GO – omówiono i wyjaśniono wątpliwości natury organizacyjnej.

13.35
Stałe Komisje ds. Udziału Społeczeństwa przy RGWRW MW i GO zakończyły swe pierwsze
spotkanie.

Opracowanie:
mgr Ksenia Starzec-Wiśniewska

Notowały:
Dorota Łątka i mgr Kornelia Broja
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Artykuł jest z RZGW GLIWICE
http://www.rzgw.gliwice.pl

Adres tego artykułu to:
http://www.rzgw.gliwice.pl/modules.php?name=News&file=article&sid=305
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